
Protokół Nr 73/2023 
z dnia 21 września 2023 roku 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
Rady Gminy Dąbrówka

Dnia 21 września 2023 roku w Gminnym Centrum Kultury w Dąbrówce odbyło się 
posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Gminy Dąbrówka. Posiedzenie 
komisji trwało od godz. 1405 do godz. 1640

W posiedzeniu udział wzięli:
Członkowie komisji: lista obecności w załączeniu do protokołu oraz:

• Pani Agnieszka Gryglas - Zastępca Wójta Gminy Dąbrówka,
• Pan Grzegorz Skłodowski - Skarbnik Gminy Dąbrówka,
• Pani Beata Brzezińska - Sekretarz Gminy,
• Pani Marta Jasińska -  Kierownik Referatu Księgowości Budżetu i Podatków,
• Pani Karolina Prywałow -  Pełniąca Obowiązki Dyrektora Centrum Usług 

Wspólnych w Dąbrówce,
• Pani Dorota Banaś -  Główna Księgowa Centrum Usług Wspólnych 

w Dąbrówce,
• Pan Ireneusz Zieliński - Starszy Inspektor ds. inwestycji i rozwoju,
• Pan Andrzej Siarna - Pełnomocnik ds. współpracy z jednostkami samorządu 

terytorialnego,
• Pani Bożena Kaszuba - Dyrektor Przedszkola Samorządowego pod „ Wesołym 

Ekoludkiem” w Dręszewie,
• Pani Anna Broma -  Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła 

II w Guzowatce,
• Pani Małgorzata Szczepanik -  Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej 

im Adeli Goszczyńskiej we Wszeborach,
• Pan Arkadiusz Wójcik -  Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej im Bitwy 

Warszawskiej 1920 Roku w Józefowie,
• Pan Stanisław Wójcik -  Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Cypriana Norwida 

w Dąbrówce,
• Pani Monika Dziążak - Wicedyrektor Szkoły Podstawowej im. Cypriana Norwida 

w Dąbrówce,
• Rodzice,
• Mieszkańcy Gminy Dąbrówka.

Ad. 1 Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia komisji dokonała Pani Helena Kuśkowska, powitała zebranych 
i poinformowała, że porządek posiedzenia przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy bieżące:

1) sytuacja finansowa oświaty,
2) zapoznanie komisji z pismami, które wpłynęły w ostatnich dniach od Rad
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Rodziców przy Szkołach Podstawowych we Wszeborach, w Guzowatce 
oraz Rad Pedagogicznych ze Szkoły w Józefowie i w Guzowatce.

3. Sprawy różne.
4. Zamknięcie posiedzenia.

Porządek posiedzenia członkowie komisji przyjęli jednogłośnie.
Zebrani nie wnieśli uwag lub pytań odnoszących się do proponowanego porządku 
obrad.

Ad. 2 Sprawy bieżące:
1) sytuacja finansowa oświaty,
2) zapoznanie komisji z pismami, które wpłynęły w ostatnich dniach od Rad 
Rodziców przy Szkołach Podstawowych we Wszeborach, w Guzowatce 
oraz Rad Pedagogicznych ze Szkoły w Józefowie i w Guzowatce.

Pani Helena Kuśkowska udzieliła wyjaśnień dotyczących wypowiedzi w sprawie 
oszczędności w placówkach oświatowych na terenie Gminy Dąbrówka.

Ponadto Pani Helena Kuśkowska przeprosiła osoby, które poczuły się urażone 
wypowiedzią.

Pani Agnieszka Gryglas wyjaśniła jakie inwestycje zostały poczynione na placówki 
oświatowe na terenie Gminy Dąbrówka w ostatnim czasie.

Pani Helena Kuśkowska zadała pytanie -  czy faktycznie musimy zbierać papier od 
rodziców, czy naprawdę jest taka sytuacja, że musimy zbierać papier do ksero?

Pani Marta Jasińska -  wyjaśniła na jakiej zasadzie funkcjonuje dofinansowanie do 
przedszkoli prywatnych i przedszkoli państwowych. 800, 000 zł. miesięcznie 
otrzymujemy subwencje oświatową na wszystkie szkoły dzieląc na 4 szkoły i jedno 
przedszkole to wychodzi, że każda jednostka oświatowa otrzymuje ok. 160, 000 zł. 
miesięcznie. Na 2 przedszkola prywatne wynosi prawie 400 000 zł. i jest to kwota 
pokrywana z urzędu.

Pani Bożena Kaszuba zabrała głos w sprawie funkcjonowania Publicznego 
Przedszkola w Dręszewie, ilości przyjętych dzieci na przestrzeni 5 lat, ilości etatów 
pracowników oraz przeprowadzonych remontach w placówce.

Pani Helena Kuśkowska zadała pytanie dotyczące wysokiego wskaźnika na jedno 
dziecko uczęszczające do przedszkola.

Pani Dorota Banaś udzieliła odpowiedzi, wyjaśniając, że konsultacje prowadzone są 
z ekspertem do spraw aktualizacji oświatowych celem prawidłowego wyliczenia. 
Algorytm liczony jest w następujący sposób: brane są pod uwagę wszystkie wydatki 
bieżące przedszkola poza wydatkami majątkowymi odejmując wszystkie dochody typu 
wpłaty od rodziców i wpłaty za wychowanie przedszkolne, odejmowane są również 
iloczyny dzieci niepełnosprawnych. Taka kwota, która wyjdzie dzieli się przez liczbę
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dzieci. To jest kwota roczna, którą dzielimy na 12 miesięcy i wychodzi miesięczna 
kwota na jedno dziecko. Im mniej jest dzieci to kwota jest większa. Na przyszły tydzień 
zaplanowano spotkanie z ekspertem, na które zostaną zaproszeni dyrektorzy 
placówek.

Prowadzono również rozmowy na temat oddziałów przedszkolnych.

Pani Anna Broma -  zadała pytanie, ilu miejsc zabrakło dla dzieci sześcioletnich.

Pan Grzegorz Skłodowski -  jeszcze raz pokrótce przedstawił propozycje 
oszczędności, które zostały przedstawione na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 
Gminy Dąbrówka w dniu 14 września 2023 r.

Pani Marta Jasińska - w sprawie zabezpieczenia w pierwszej kolejności miejsca dla 
dzieci w przedszkolach publicznych natomiast później w przedszkolach 
niepublicznych.

Pan Grzegorz Skłodowski -  poinformował o publikacji w BIP warunków swojego 
zatrudnienia.

Pan Andrzej Siarna - w sprawie uchwały budżetowej o zabezpieczonych w budżecie 
gminy obligacjach, kwoty ok. 5 000 000 zł., które miały zabezpieczyć płynność 
finansową. Uchwała o podjęciu obligacji powinna zostać podjęta w maju.

Głos zabrali mieszkańcy Gminy Dąbrówka -  jest pan doradcą wójta, dlaczego Pan 
wójtowi nie doradza, żeby optymalizował swoje koszty, wydatki, żeby radni mieli do 
niego zaufanie i mogli podjąć decyzję o zaciągnięciu kolejnych obligacji.

Pan Andrzej Siarna -  ja wyrażam swoje stanowisko.
Pani Helena Kuśkowska -  rada była cały czas, tylko radzie nie są przedstawiane 
informacje.
Głos zabrali mieszkańcy Gminy Dąbrówka -  czy Państwo również możecie 
rozmawiając z rodzicami dzieci promować przedszkola publiczne.
Pan Andrzej Rosa -  możemy informować, ale nie możemy nakłaniać, jesteśmy za tym, 
żeby przyjmować jak największą liczbę dzieci do przedszkoli publicznych.

Pani Helena Kuśkowska -  stanowisko Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Gminy 
Dąbrówka. W/w komisja nie będzie robiła nieuzasadnionych oszczędności 
w placówkach oświatowych na terenie Gminy Dąbrówka.

Temat dowożenia dzieci do szkół na terenie Gminy Dąbrówka został przedstawiony 
przez Pana Ireneusz Zielińskiego. Z uwagi, że kwoty z przetargu przekraczały 
zabezpieczone środki finansowe urzędu cześć kosztów zostanie przerzucona na 
Urząd Marszałkowski. Bilety miesięczne dla uczniów zostaną zakupione przez urząd 
Gminy. Transport zapewniony przez transport prywatny. Nic dla dzieci się nie zmienia.
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Ad. 3 Sprawy różne.

Dyrektorzy palcówek oświatowych z terenu Gminy Dąbrówka odnieśli się do pisma od 
Rady Rodziców z Dąbrówki dot. zakupu papieru do ksero oświadczając, że zakup 
papieru do szkół jest dobrowolny. Jest to dobra wola rodziców, a nie przymus.

Członkowie komisji zapoznali się z pismami, które wpłynęły do Urzędu Gminy 
Dąbrówka dot. sytuacji zaistniałej na Wspólnym Posiedzeniu Komisji Rady Gminy 
Dąbrówka w dniu 14 września 2023 r. Odczytano pismo od Rady Pedagogicznej 
Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Guzowatce. Treść pism jest 
zbliżona tematycznie.

Pani Helena Kuśkowska odniosła się do wypowiedzi w sprawie oszczędności.

Ad. 4 Zakończenie posiedzenia.

Następnie Przewodnicząca Komisji -  Helena Kuśkowska, mając na uwadze brak 
chętnych do dalszej dyskusji oraz wyczerpanie tematów zamieszczonych w porządku 
posiedzeniu, zakończyła posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Gminy 
Dąbrówka.

Na tym protokół zakończono.

Lp. Nazwisko i imię Podpis
1. Kuśkowska Helena
2. Rosa Andrzej
3. Gzowski Adam
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